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Autoritatile au mai multe scenarii pentru producția biocidelor. Virgil Popescu:

Luam în scenariu inclusiv redeschiderea Hexi Pharma

Producatorii români care pot si au capacitatea sa produca biocid pot primi aprobare de la Ministerul

Sanatatii, iar autoritatile au mai multe scenarii, inclusiv posibilitatea rechizitionarii unor unitati de

productie de materiale sanitare si echipamente, cum ar fi de exemplu Hexi Pharma, a declarat miercuri

ministrul Economiei, Energiei si Mediului de Afaceri, Virgil Popescu. 

"Fiecare producator român care stie ca poate, are capacitatea sa produca biocid, de exemplu cum este Farmec Cluj,

cum este inclusiv Chimcomplex Borzesti, mai nou, care are stocuri de hipoclorit, poate primi aprobarea de la

Ministerul Sanatatii pentru a produce aceste biocide. De asemenea, avem mai multe scenarii, inclusiv un scenariu

prin care, în decret, daca ati vazut, exista posibilitatea rechizitionarii unor unitati de productie de materiale sanitare

si echipamente. Acolo ne gândim, cum ar fi de exemplu, aceasta Hexi Pharma care este închisa de foarte mult

timp, ne gândim si luam în scenariu inclusiv redeschiderea Hexi Pharma", a explicat ministrul la Radio România

Actualitati, potrivit Rador.

El a precizat ca în cazul Hexi Pharma se face o evaluare, care nu este înca finalizata, dar nu crede ca se pune

problema sa dureze foarte mult redeschiderea acestei companii.

Întrebat daca productia din România ar putea acoperi necesarul intern, ministrul a raspuns ca în cazul biocidelor

da, fara nicio problema, daca s-a redeschide Hexi Pharma.

În martie 2017, compania Hexi Pharma a fost trimisa în judecata de Parchetul General pentru savârsirea a 340 de

infractiuni de înselaciune (dintre care sapte având consecinte deosebit de grave), uz de fals (61 de acte materiale),

precum si pentru participatie improprie la infractiunea de zadarnicire a combaterii bolilor.

Pe de alta parte, în ceea ce priveste mastile de unica folosinta, mastile pentru protectie si combinezoanele sanitare,

Virgil Popescu a afirmat ca se poarta discutii cu doi mari producatori care doresc sa fabrice aceste masti de unica

folosinta.

"Aseara chiar, am vorbit cu unul dintre acestia si eu sper ca, saptamâna viitoare, sa avem primele masti produse în

România, productia totala, în prima etapa, pe care acesta doreste sa o faca este de aproximativ trei milioane, trei

milioane si jumatate de masti lunar", a spus ministrul.

Totodata, el a adaugat ca în prezent Unifarm "are pe drum" un import de 36 de milioane pe masti de unica

folosinta, care ar trebui sa vina pâna la sfârsitul saptamânii, iar acest stoc va asigura un necesar pentru o perioada

de timp, pâna porneste productia în România.

Ministrul Economiei a mai precizat ca vor fi puse la dispozitie credite garantate de stat pentru schimbarea liniilor

de productie pentru companiile care doresc sa faca acest lucru, numai ca acestea trebuie sa retina ca "nu este vorba

doar de o simpla fabrica de confectii care ar putea sa coasa acele masti sau acele combinezoane, trebuie sa ne

gândim si materialul necesar de unde îl pot lua", de aceea sunt preferate companii care au posibilitatea logistica sa

îsi aduca si materialul.

page 1 / 1


